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Vazeny pan poslanec,

dia 26. augusta 2024 bola na Ministerstvo Zivotného prostredia Slovenskej republiky
(Palej len ,,MZP SR") doruéend VaXa interpelacia vo veci Sustavy vodnych diel Gabéikovo -

Nagymaros. (KNR-ODOS-0677/2024-27)

1. Vo veci rokovanf o usporiadani pomerov medzi Slovenskou republikou a Mad'arskom
nadvazujuce na rozsudok Medzinarodného stidneho dvora v spore o Stistavu vodnych diel
Gabtikovo � Nagymaros je predmetom rokovani aj realizacia prehradenia starého koryta
Dunaja na Styroch miestach v ramci projektu Insula Magna. Je tento zimer predmetom
rokovani? Aky je postoj Slovenskej republiky k tomuto zameru? Neobdvate sa zhorSenia
protipovodfiovej ochrany Bratislavy v pripade realizdcie tohto zameru. Ak nie, z akych
analyz a predpokladov vychadzate?

Danyprojekt nie je predmetom aktivnych debdt.

2. Dfia 17. septembra 2024 zverejnili odbornici zo Styroch krajin vyzvu na preruSenie rokovani
o prehradenf starého koryta Dunaja, projektu Insula Magna. Ziadaji vlddu a najma Vs o

vytvorenie priestoru pre Siroku odbornt diskusiu a informovanie verejnosti o detailoch
rokovani, ktoré v sti¢asnosti vediete s mad'arskou stranou. Aké je VaSe stanovisko k tejto
vyzve? Budete verejnost' detailne informovat o rokovaniach a vytvorite priestor na Sirokt
odbornt diskusiu?

Dany projekt nie je novou aktivitou, ale ide o desiatky rokov trvajice diskusie. Slovensko
dokonca v minulosti aktivne dani diskusiu iniciovalo. V sticasnosti nejde o Ziaden popredny
projekt, o ktorom by sa viedli aktivne debaty. Najviac sa projektu venoval splnomocnenec
Hegerovej vlddy.

3. Informovali ste vld4du Slovenskej republiky o obsahu a priebehu rokovani o usporiadani
pomerov medzi Slovenskou republikou a Madarskom nadvazujuce na rozsudok
Medzinérodného stidneho dvora v spore o Stistavu vodnych diel Gabéikovo � Nagymaros?
Ak 4no, mohli by ste struéne uviest predmet informacie, pripadné parametre zamySlanej
dohody a reakcie Slenov vlddy Slovenskej republiky? Aky bude @al8i Casovy harmonogram



a procesny postup schvaPovania dohody o.urovnani.sporu.a bude tato predmetom rokovania
Narodnej rady Slovenskej republiky?

O rokovaniach bude. verejnost informovand, ha

. .MéZete garantovat', Ze realizacia prehradenia starého koryta Dunaja, pripadne iné Cinnosti
zasahujtice do Zivotného prostredia, ktoré by boli predmetom rokovani o usporiadani
pomerov medzi Slovenskou republikou a Madarskom nadvazujtice na rozsudok
Medzinarodného stidneho dvora v spore o Stistavu vodnych diel Gabéikovo - Nagymaros,
bud predmetom postdenia vplyvovna Zivotné prostredie podla prava Slovenskej republiky
a Eurépskej tinie (v oblasti posudzovania vplyvev na Zivotné prostredie, ochrany prirody,
ochrany biotopov, ochrany véd), a to eSte pred.ich schvdlenim v rokovaniach s madarskou
stranou? ObdrZali ste od orgénov Mad'arska Ziadost' o cezhraniéné postidenie vplyvov
uvedenych projektov? Ak ano, ako ste odpovedali? Budt takéto postidenie poZadovat' od
Madarska organy Slovenskej republiky?, Aké predpokladate naklady na strane Slovenskej
republiky na uvedené investicie a z akych zdrojov sa budti financovat?

Aktivisti v minulosti samotné dielo Gabcikova nazvali, Ze je environmentdlnou hrozbou.
Tieto poplasné sprdavy sa ukdzali bytnemiestne.

. Informovali ste vladu Slovenskej republiky o obsahu: a priebehu rokovani o usporiadanf
pomerov medzi Slovenskou republikou a -Mad'arskom nadvazujiice na rozsudok
Medzinarodného stidneho dvora v spore o Stistavu vodnych diel Gabtikovo � Nagymaros?

Rokovania neustdleprebiehaji.

. Vposlednychmesiacoch doslo k vymene viacerych élenov expertnych skupin podielajticich
sa na rokovaniach o usporiadanf pomerov medzi Slovenskou republikou a Madarskom
nadvazujtice na rozsudok Medzinarodného stidneho dvora v spore o Stistavu vodnych diel
Gabéikovo � Nagymaros. Aky bol dévod ich vymeny?

Predchddzajiici a ani sticasny splnomocnenec vlddy SR pre vystavbu a_ prevddzku
SVD G-N nevymenili Ziadneho clena expertnych skupin. V rdmci delegdcie vlddy SR doSlo v
roku 2024 v siilade so Statitom k vymene Clenov delegdcie vlddy SRv stivislosti so zmenami
na pozicidch generdlnych rieditelov VV §:p. a SVP §.p. a taktiezZ doslo k vymene clena
nominovaného Ministerstvom zahranicnych veciSR.

. Rokovali ste aj Vy priamo s predstavite'mi Mad'arska bez i¢asti Clenov expertnych skupin
oO usporiadani pomerov medzi Slovenskou republikou a Mad'arskom v nadvaznosti na
rozsudok Medzindrodného stidneho dvora v spore o Stistavu vodnych diel Gabéikovo �

Nagymaros. Ak dno, s kym, kedy, kde a aky bol obsah, priebeh a vysledok Va8ich rokovanf?

Ako podpredseda viddy SR som oprdvneny viest rokovanie.

. VazZeny panminister, vo veci rokovani 0 usporiadani pomerovmedzi Slovenskou republikou
a Mad'arskom nadviazujtice na rozsudok Medzindérodného stdneho dvora v spore o Stistavu
vodnych diel Gabéikovo � Nagymaros je predmetom rokovani aj realiz4cia prehradenia
starého koryta Dunaja na Styroch miestachv ramci projektu Insula Magna. Na zasadnutie
Vyboru NR SR pre pédohospodarstvo a Zivotné prostredie diia 24. 9. 2024v tejto veci ste
vyslali p. Stétnu tajomnitku Gabrielu Matetént. Neobavate sa konfliktu zaujmov v pripade
jej osoby, ked'Ze manZel pani Matetnej participoval na spolupréci medzi Prirodovedeckou
fakultou Univerzity Komenského a stikromnou spolotnost'ou Konzultatné skupina



PODZEMNA VODA s.1.0.? Pripomina, Ze pani Matetnd sa véera po zasadnuti vyboru
vyjadrila, Ze: ,,vie viac o tom viac neZ by ste mnohi mysleli*.

Ak ste si nevSimli bol som hospitalizovany.

S pozdravom

Vazeny pan
Lubomir Galko
poslanec Narodnej rady Slovenskej republiky
Bratislava

Na vedomie:
Vazeny pan
Peter Ziga
povereny funkciou predsedu Narodnej rady Slovenskej republiky
Bratislava


